
 
 
 
 
 

Přišla jsem z výkonu trestu a hned
jsem dceři říkala, dostala jsem nějaké
peníze, tak jsem jí něco dala a říkám:
běž mi koupit flašku. A toho úplně
nejvíc lituju, že mi byl alkohol
přednější než vlastní děti. Takže ze
mě byly zklamané. 

OSUDY ŽEN S VLASTNÍ ZKUŠENOSTÍ
S VÝKONEM TRESTU ODNĚTÍ SVOBODY

Dostala jsem druhou šanci na život
EMA

Bude mi 50 let a ve výkonu
trestu jsem byla dvakrát,
poprvé 2,5 roku a podruhé
skoro 4 roky. Teď to budou 3
roky, co jsem na svobodě. 
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Když jsem žila s prvním manželem,
týral mě, to byla hrůza! Děti mi vzali.
Umřel mi bratr. Mamka mi umřela,
když jsem byla ve výkonu trestu,
otec mi umřel ve výkonu trestu,
takže jsem neměla, za kým jít. Tak
jsem jela k dceři do Bohumína. Moje
děti si nepřály, abych pila. S
nejstarší dcerou jsem nebyla ve
styku, protože se za mě styděla, že
jsem ve výkonu. Nechtěla mě znát.
Když jsem chtěla vidět vnoučata, tak
řekla, že ne. Já si myslím, že ty lidi
na té ulici, když jsou alkoholici, že
oni musí chtít sami a nikdo je
nedonutí, to nejde, ten člověk musí
chtít sám. Protože jsem to poznala
sama, zahodila jsem děti kvůli
alkoholu, vůbec jsem
neposlouchala. Holky mi říkaly:
mámo, přestaň pít, ale já měla
vlastní hlavu.

SERIÁL

Projekt "Naplnění Bangkok Rules v ČR: cesta k
podpoře lidských práv vězněných a propuštěných
žen"

Alkohol mi byl
přednější než vlastní
děti
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Byla jsem na pracáku, ale pak mě
vyřadili, protože jsem zapomněla, že
ve čtvrtek jsou tam jenom do 11
hodin, takže jsem tam přišla o 5
minut později a vyřadili mě. To byla
taky rána - finance, hygiena, toaletní
věci, šampon, mýdla. Hodně mě to
narušilo. V té boudě, kde jsem
bydlela, byly krysy, musela jsem
chodit čůrat ven, takže jsem začala
mít problémy s močovým měchýřem,
musela jsem brát prášky. No, hodně
mě to narušilo, takže jsem to zase
řešila alkoholem.
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Já jsem věděla, že to není správný,
a tak jsem šla na ulici. A než jsem
šla do té boudy, než jsem potkala
kamaráda, který měl tu boudu, tak
jsem bydlela na takovém místě pod
mostem. To bylo strašný. Na to
nechci ani myslet. To bylo plné
smetiska, lítaly tam krysy…, já jsem
se musela tak napít, abych to
nevnímala a ve tři hodiny, jak jsem
slyšela, že svítá, tak už jsem
odtamtud utekla. Jestli byla zima, ne
zima, prostě jsem tam na tom
betonu radši seděla, než abych tam
spala. Hrůza, asi měsíc to tam
trvalo.

Z potrubí tam tekla teplá voda, tak já
jsem si sehnala lavor, a tak jsem se
aspoň myla. Prostě, když člověk je
zvyklý být čistý, tak i kdyby mu to
kapalo celou noc ta teplá voda, 
tak prostě se člověk umyje. I v řece,
prostě všude, kde bude chtít. Tohle
mi nikdo nevzal, i když jsem pila.

Když jsem přišla podruhé z výkonu
trestu, tak jsem byla 8 měsíců na
ulici. Byla jsem alkoholik a pak
zavřeli přítele a já jsem si řekla, že
už tak žít nechci a přestala jsem pít
ze dne na den. Nejtěžší bylo to
bydlení. Já, když jsem nebyla ve
výkonu, tak jsem všechny starosti
řešila alkoholem. Když jsem byla
napitá, tak mi to tak nevadilo, že
jsem na ulici. Ale pak už toho bylo
na mě dost. Bydlení a ta hygiena. I
když jsou ty charity, já jsem takový
typ, že tam nejdu.
 
Já jsem nebyla úplně na ulici, měla
jsem tu boudu, kde jsem měla i pec,
takže jsem si tam prala, a i tady
jsem se vykoupala ve vaničce, takže
jsem na ty charity nechodila.

Já jsem prostě věděla, že přijdu a
budu chlastat. Cítila jsem se
bezradná, nevěděla jsem, kam jít,
kdo mi s tím pomůže, takže jsem
byla úplně bezradná. Pak jsem měla
delirium a byla jsem 5 měsíců v
blázinci, kvůli alkoholu. 
No a jak zavřeli přítele, tak jsem si
řekla - a dost - a ze dne na den jsem
se rozhodla, že přestanu pít. Doktoři
o mně věděli, že jsem alkoholik.
Doktor vám řekne, že nemůžete
přestat naráz. Bylo mi špatně,
dokonce mi volali záchranku,
protože to tělo ten alkohol potřebuje,
ale vydržela jsem to, jsem tu, že? 

Věděla jsem, že se k tomu nechci
vrátit, že si chci vzít zpátky dceru
domu, že jsem o ní přišla. Já jsem si
říkala, že už to dál nezvládnu,
chybělo málo a znovu jsem se
napila. 

A pak jsem přestala
pít ze dne na den

V té boudě, kde jsem
bydlela, byly krysy
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Skrze děti jsem
dostala druhou šanci
na život
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Já mám sedm dětí, ale dvě
postižené - Martínka a Lucinku.
Navštěvuju je, už mám třetí
návštěvu, a pak ty návštěvy budou
častější a pak i víkendy. Martínek
má 15 let, je v pubertě 
 a Lucince je 12, takže jedu na
návštěvu příští týden. A snad se
toho dožiju, abych ji ještě mohla
vychovat.  A dneska jsem v kontaktu
i s těmi staršími, s dcerami a se
synem. Konečně jsem poznala i
vnoučata a teď se pořád
navštěvujeme, takže jsem dostala
druhou šanci na život.
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Získala jsem zpátky
jejich srdíčka
Nejvíc hrdá jsem na to, že jsem
přestala pít. Že jsem získala děti
zpátky, jejich srdíčka jsem dostala
zpátky a že jsem přestala pít, to je
pro mě to nejdůležitější.


